

## **Profile**

### **Thomas Romig**

*Updated Dec. 08*

Mr. Romig is a graduate of Embry Riddle Aeronautical University with an Aviation Business and Management degree. After four years with Airports Council International (ACI) where his responsibilities included development of policies, recommended practices, guidelines and strategies for Airports IT, Operational Safety and Air Cargo, Mr. Romig took up the position of Safety Officer at Geneva International Airport where he is currently in charge of the Safety Office and all safety and risk management activities.

His role with ACI allowed him to work on a number of current IT related issues such as passenger facilitation and border control, Common Use Passenger Systems and the Simplifying Passenger Travel Initiatives as well as biometric systems and e-Passports.

In his current position at Geneva International Airport, he is responsible for the Aerodrome Certification Process as well as the safety aspects of all airside operations. A major project currently underway is the implementation of the Safety Management System for Geneva International Airport as well as the development of the Safety Risk Management structures within the organization.

Mr Romig is also an active member of the ACI Operational Safety Subcommittee and a regular speaker at ACI Fund Safety Seminars. He previously worked for Lockheed Martin in aviation technology research and marketing in Washington D.C offices.

Monsieur Romig termina son éducation à l'Université Aéronautique d'Embry Riddle aux États Unies avec une licence en gestion aéronautique et management. Après quatre années passées au sein du Conseil International des Aéroports (ACI), où ses responsabilités touchèrent au développement, au niveau internationale, de normes, recommandations et stratégies dans les domaines de gestion informatique aéroportuaire, sécurité opérationnelle et le fret aérien, Monsieur Romig fut engagé en tant que Safety Officer à l'Aéroport International de Genève. Il est maintenant chargé de la gestion du Safety Office et de tout le domaine de gestion des risques opérationnels que représente l'exploitation aéronautique.

Son rôle au sein de l'ACI lui a permis de toucher un nombre de différents domaines liés à la gestion aéroportuaire, notamment le développement de nouveaux concepts et systèmes de facilitation et gestion des passagers ou des thèmes spécifiques tels que des initiatives dans le domaine de la biométrie ou de la gestion du risque opérationnel.

Dans sa position actuelle au sein de l'AIG, Monsieur Romig est responsable du processus de la Certification d'Aérodrome qui comprend la mise en place du Système de Management de la Sécurité pour les risques opérationnels de l'exploitation aéronautique. Un des grands projets en cours est la mise en place et intégration dans la culture de l'entreprise des concepts de gestion continue des risques.

Par ailleurs, Monsieur Romig a tenu un poste dans le domaine de la recherche et développement des nouvelles technologies aéronautiques avec Lockheed Martin à Washington D.C. Il est actuellement un membre actif de la commission Opérations et Sécurité de l'ACI et se déplace régulièrement en tant que conférencier dans le domaine de la certification et gestion du risque.